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RG - 0002.P.XXVI.2013         
                                                                                
           

P R O T O K Ó Ł   NR   XXVI/ 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  
w dniu 31 stycznia 2013 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między Sesjami. 
Punkt 7.   
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą na 2013 rok. 
Punkt 8.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego w drodze bezprzetargowej. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego.  
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia wysokości czynszu                     
za grunty mienia komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 11.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14.   
Zamknięcie Sesji. 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXVI Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, pana Wójta, panie i panów Sołtysów, Kierowników 
jednostek samorządowych. 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe na ustawowy stan 15 Radnych obecnych                     
jest 13 Radnych, w związku z powyŜszym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad, a następnie przeszedł                    
do punktu kolejnego.  
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Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                 
i wnioski. 

Przewodniczący przypomniał, Ŝe protokół z Sesji jest zamieszczany na stronie Urzędu 
Gminy, stwierdzając następnie, Ŝe nie ma uwag do protokołu przeszedł do głosowania.  
Protokół z XXV Sesji został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
Ad 5)  Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między Sesjami. 

Przewodniczący informował, Ŝe w ostatnim czasie sporo się dzieje w naszej Gminie, 
sprawy z którymi mieszkańcy się zwracają do Przewodniczącego dotyczą głównie 
odśnieŜania. W ostatnim czasie Przewodniczący uczestniczył w spotkaniu w Szypłowie.                    
W ubiegłą sobotę odbyła się właśnie taka impreza organizowana przez OSP z okazji Dnia 
Babci i Dziadków. Kolejna z cyklu tych imprez odbyła się w sołectwie Kruczyn.  
Ad 6)  Informacja Wójta o pracy w okresie między Sesjami. 
 Wójt informował, Ŝe dzisiejsza sesja jest pierwszą w nowym roku, nie było potrzeby 
wprowadzać do porządku zmian w budŜecie Gminy, zmiany takie będą na kolejnej Sesji.  
Następnie Wójt informował, Ŝe przygotowywana jest dokumentacja związana z decyzją                     
o warunkach zabudowy na rekultywację składowiska w ElŜbietowie. Zrobiono takŜe 
podkłady geodezyjne na budowę gazociągu Klęka – Wolica Nowa. Przygotowywana jest teŜ 
dokumentacja w zakresie projektowania tzw. schetynówki na odcinku dróg KsiąŜ Wlkp. - 
Chromiec – Świętomierz są juŜ uzgodnienia w tym zakresie z Gminą KsiąŜ Wlkp.                     
Wójt dodał, Ŝe jest teŜ propozycja budowy schetynówki na odcinku Komorze – przez ul. 
Śremską i Poznańską w Nowym Mieście, byłoby to porozumienie pomiędzy Gminą a 
Powiatem. Czy projekt dojdzie do skutku okaŜe się od moŜliwości samorządów, gdyŜ 50 % 
inwestycji pokryte będzie z budŜetu państwa, 25 % z Powiatu i 25 % z naszej Gminy.  
Za chwilę nastąpi zwrot pieniędzy z projektu Wolica Kozia z remontu świetlicy, z małych 
projektów Urząd czeka na podpisanie umowy- Michałów, Boguszyn, po podpisaniu umowy 
projekty będą realizowane. 
Z większych inwestycji- Wolica Kozia, Kruczyn, Boisko Klęka, wnioski są złoŜone, 
pozostaje czekać na ewentualne uwagi co do tych wniosków. Po realizacji tych projektów 
zostaną niewielkie pieniądze na realizację małych projektów na ewentualne budowy jakichś 
małych placów zabaw w Sołectwach.  
W zakresie podstawowych usług w ramach projektu PROW, być moŜe w marcu zostanie 
rozpisany konkurs, wtedy zgłoszona zostanie kanalizacja Boguszyn ul. Ogrodowa. 
Aktualnie rozpisany i ogłoszony jest konkurs na współpracę z organizacjami pozarządowych - 
20 tys. zł przewidziane jest na kulturę, 20 tys. na sport i 10 tys. zł na rzecz osób 
niepełnosprawnych. Przy tej okazji Wójt poinformował, Ŝe ma w zamiarze powołać Gminny 
Klub Sportowy.  
Do biura rady został złoŜony wniosek taryfowy na cenę wody i ścieków, Radni taki wniosek 
równieŜ otrzymali, na kolejnej komisji odbędzie się dyskusja w tym zakresie. 
Od poniedziałku, będą juŜ przekazywane na ręce Sołtysów nakazy płatnicze, wraz                            
z deklaracjami z gospodarki śmieciowej oraz broszurami uchwał podjętych przez Radę w tym 
zakresie.            
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na 2013 rok. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, pan Janusz Janicki, po czym poprosił 
Przewodniczących poszczególnych komisji o odczytanie Planów Pracy na 2013 r.                  
Następnie w związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
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► Uchwała Nr XXVI/170/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 stycznia 
2013 r., wraz z załącznikami stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego w drodze bezprzetargowej. 

Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, po czym                       
w związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
1 głos wstrzymujący.  
► Uchwała Nr XXVI/171/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 stycznia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości mienia 
komunalnego.  

Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, po czym                       
w związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVI/172/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 stycznia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 10)  Przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
czynszu za grunty mienia komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, po czym                       
w związku z brakiem pytań Przewodniczący proponował podjęcie uchwały.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXVI/173/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 stycznia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Ad 12)  Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
Ad 13)  Wolne głosy i wnioski. 
● Radny Juliusz Twardowski, informował, Ŝe mieszkańcy dopytują Radnego o zakup koszy 
na śmieci, firmy przysyłają oferty z propozycją wykupu kubła, Radny pytał jak będzie 
wyglądała ta kwestia. Co mieszkańcom odpowiadać.    

Wójt informował Radnego, Ŝe zgodnie z przyjętym Regulaminem obowiązkiem 
mieszkańców jest zaopatrzyć się w kubły na śmieci, co prawda sejm zmienił ustawę,                        
Ŝe moŜna zmienić sposób naliczania opłat (sposób mieszany), a druga kwestia zmiany                      
to naniesienie na Gminę zakupu kubłów dla swoich mieszkańców. JednakŜe Gmina Nowe 
Miasto juŜ przyjęła Regulamin, który nakazuje zakupić indywidualnie kubeł, samochody 
odbierające śmieci są przystosowane do róŜnego rodzaju kubłów. Dlatego jest moŜliwość 
wykupu kubłów które są juŜ w posiadaniu mieszkańców, albo oddać firmie ten stary,                         
a zakupić nowy - co zapewne będzie duŜo droŜsze.   
● Radna Julia Rzepka, pytała czy znany juŜ jest wynik kontroli Kuratorium Oświaty, która 
została przeprowadzona w Szkole Podstawowej w Kolniczkach.  
 Wójt informował Radną, Ŝe nic nie wiadomo Wójtowi o wynikach kontroli, nie 
przyszło takŜe Ŝadne pismo w tej kwestii.  
● Pani Agnieszka Król Sołtys wsi Nowe Miasto nad Wartą, pytała czy odbędzie się jakieś 
spotkanie z Sołtysami w kwestii nowych przepisów dotyczących gospodarki śmieciowej.    
Pani Król pytała równieŜ czy są jakieś przepisy dotyczące wypowiadania umów                                          
z dotychczasowymi firmami wywozowymi, poniewaŜ róŜne są w tej kwestii zdania.  



4 
 

 Wójt informował, Ŝe od poniedziałku materiały byłyby przekazywane Sołtysom, Wójt 
chętnie spotka się z Sołtysami, tylko w jakim terminie i o której godzinie.  
Wójt zawiadomił, Ŝe Gazeta Jarocińska i róŜne firmy mówią o wypowiadaniu umów 
indywidualnie, jednakŜe Radca Prawny stoi na stanowisku, Ŝe ustawa automatycznie 
rozwiązuje umowy z przewoźnikami od miesiąca lipca. Poglądy są róŜne, jednakŜe Wójt 
dopyta o tą kwestię.  
  Pani Sołtys proponowała, aby na stronie internetowej zamieścić wzór rozwiązania 
takiej umowy.  
● Radny Juliusz Twardowski, informował, Ŝe Radnego firma przysłała pismo, Ŝe przyślą 
informację o terminie rozwiązania umowy - są to Gizałki.  
● Radna Zofia Kędziora proponowała, aby dzisiaj juŜ omówić dogodny termin i godzinę 
spotkania z Sołtysami.  
● Pan Marian Walkiewicz, informował, Ŝe w związku ze zmianami w gospodarowaniu 
nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa, w województwie wielkopolskim doszło                      
do porozumienia pomiędzy Wielkopolską Izbą Rolniczą a Agencja Nieruchomości Rolnych                 
w Poznaniu. Lokalna Rada Powiatowa będzie miała głos w kwestii w jaki sposób grunty te 
będą sprzedawane. Na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą, przeznaczone na sprzedaŜ jest 
300 hektarów gruntów w czasie do 2015 roku. Pan Walkiewicz informował, Ŝe chciałby się 
spotkać z Sołtysami oraz Radnymi, aby omówić jaka jest wizja naszego rolnictwa.  

Radny Marek Mroziński pytał, kto będzie miał decydujący głos w kwestii sprzedaŜy. 
Pan Walkiewicz informował Ŝe Agencja Nieruchomości Rolnych w Poznaniu. 
Radny Jacek Nyczke informował, Ŝe w ostatnim czasie Minister wypowiadał się,                

Ŝe kupującymi mogą być tylko rolnicy zamieszkujący na terenie danej gminy gdzie znajdują 
się grunty a przez kilka lat nie moŜna tej ziemi sprzedać.  

Przewodniczący informował pana Walkiewicza, Ŝe i Rada i Sołtysi są do dyspozycji, 
jak tylko pojawi się potrzeba spotkania to Radni są do dyspozycji. 
● Radny Jacek Nyczke, informował, Ŝe w roku ubiegłym, w grudniu, w Trzciance odbyła się 
uroczysta Gala, na której rozstrzygnięto konkurs na najlepszy obiekt turystyki na obszarach 
wiejskich. Była to juŜ VI edycja konkursu organizowanego przez Departament Rolnictwa                
i Rozwoju Urzędu Marszałkowskiego, na którym to konkursie brał udział Folwark Konny 
Hermanów i zwycięŜył w kategorii obiekty na terenie wiejskim o charakterze 
terapeutycznym, edukacyjnym, rekreacyjnym, wykorzystujący tradycje i walory wsi. 
Odebrano nagrodę, którą m. in. jest 10 000,00 zł,  oraz wyjazd do Brukseli. Radny dodał,               
Ŝe jest to kolejna promocja naszej Gminy.  
● Wójt ustalił, Ŝe spotkanie z Sołtysami odbędzie się w poniedziałek 4 lutego br. o godzinie 
1200 w biurze nr 4 na salce. 
Ad 14)  Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1700 Przewodniczący zamknął XXVI Sesję. 
 

Protokołowała:                Zatwierdził: 
Podinspektor ds. Rady Gminy    Przewodniczący Rady Gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak               /-/ Janusz Janicki 
 
 
 


